

ESPAGNE

1926

949. 13 janv. *Le secrétaire aux Dominions au Gouverneur général.* Joint une note portant sur la suppression mutuelle des visas 988

1928

950. 7 août *Le secrétaire aux Dominions au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Joint une note acceptant d'étendre au Canada le traité commercial anglo-espagnol et de l'accord sur les sociétés 990

UNION DES RÉPUBLIQUES
SOCIALISTES SOVIÉTIQUES

1926

951. 2 juillet *Le secrétaire aux Dominions au Gouverneur général.* Demande si le Canada désire qu'un visa diplomatique soit délivré au courrier russe 991

952. 3 août *Le Gouverneur général au secrétaire aux Dominions.* Rapporte la demande des Russes d'émettre un visa pour le nouvel agent officiel 992

953. 23 sept. *Le Gouverneur général au secrétaire aux Dominions.* Accepte que le visa soit accordé à l'agent mais non au courrier 992

1927

954. 11 janv. *L'agent officiel de l'Union soviétique au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Proteste contre le fait que le Canada reconnaisse les passeports délivrés par les autorités de l'ancien régime 992

955. 17 févr. *Le sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures à l'agent officiel de l'Union soviétique.* Affirme que ces passeports ne sont pas reconnus 993

956. 19 mai *Le secrétaire aux Dominions au Gouverneur général.* Révèle l'existence d'espionnage militaire et d'activités communistes 994

957. 23 mai *Le secrétaire aux Dominions au Gouverneur général.* Décide

SPAIN

1926

949. Jan. 13 *Dominions Secretary to Governor General.* Encloses note regarding mutual abolition of visas with Spain 988

1928

950. Aug. 7 *Dominions Secretary to Secretary of State for External Affairs.* Encloses Spanish note agreeing to Canadian accession to Anglo-Spanish Commercial Treaty and Companies' Agreement 990

UNION OF
SOVIET SOCIALIST REPUBLICS

1926

951. July 2 *Dominions Secretary to Governor General.* Enquires whether Canada wishes diplomatic visa issued to proposed Russian courier 991

952. Aug. 3 *Governor General to Dominions Secretary.* Reports Russian requests for visa for new Official Agent 992

953. Sept. 23 *Governor General to Dominions Secretary.* Agrees that visa be granted to proposed Agent but not to courier 992

1927

954. Jan. 11 *Official Agent of the Soviet Union to Under-Secretary of State for External Affairs.* Protests Canadian recognition of passports issued by officials of former Russian regime 992

955. Feb. 17 *Under-Secretary of State for External Affairs to Official Agent of the Soviet Union.* Asserts that passports issued by former regime not recognized by Canada 993

956. May 19 *Dominions Secretary to Governor General.* Reveals discovery of military espionage and communist activities 994

957. May 23 *Dominions Secretary to Governor General.* Decides to terminate